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Editorial Policy

TESL Canada Journal, established in 1984, is a fully refereed journal for practicing
teachers, teacher educators, graduate students, and researchers. TESL Canada Journal
invites the submission of unpublished manuscripts concerning the teaching and
learning of official languages; second-language teacher education; and the main-
tenance and development of minority, heritage, or Aboriginal languages.

Categories of Publication
Full-Length Articles. Articles in this category advance conceptual, research-based, or
theoretical arguments, fully grounded in current literature. Manuscripts should nor-
mally not exceed 7,000 words excluding references. A maximum 100-word abstract
must be included. In the Classroom. Articles in this category feature descriptions of
teaching techniques or activities within a theoretical framework. Articles should
specify audience, materials, procedures, and teacher reflections on procedures.
Manuscripts should not exceed 3,500 words excluding references.

Tales From the Trenches. In this new category, the editors invite classroom stories,
particularly those that pose questions or challenge common assumptions in the field
of second-language teaching. The editors may invite responses from professionals
with specialized expertise in order to foster dialogue. Tales from the Trenches should
not exceed 3,500 words.

Perspectives. Submissions to this section are of the following types: (a) reactions of
readers to articles and reviews published in the journal and rejoinders; (b) viewpoints
and opinions expressed in the form of a report, commentary, or interview on issues or
topics of current interest; (c) the text of plenary keynote addresses; (d) review articles
of one or more influential books in the field of TESL in the light of current theory and
pedagogy. Perspectives submissions should not exceed 3,500 words. Reviews. TESL
Canada Journal publishes short evaluative reviews of print and nonprint materials
relevant to TESL professionals. Potential reviewers may contact the editors if they
wish to review any of the books listed in each edition of the Journal.

Required Style
Manuscripts not conforming to the guidelines set forth in the Publication Manual of the
American Psychological Association, 5th edition, may be returned for adjustment prior
to review. The TESL Canada Journal welcomes articles from non-native speakers of
English or French, but would ask that ideas be clearly expressed.

Submission
All manuscripts will be screened to ensure that the name(s) of the author(s) cannot be
identified in the manuscript. To facilitate the review process, the editors ask that
manuscripts be sent: (a) by e-mail attachment to the e-mail address above or (b) on a
high-density diskette with hard copy included to the mailing address above.

The preferred formats are Microsoft Word for Windows or Microsoft Word for
MacIntosh.

Manuscripts should be labeled by the first author’s last name, dot, ms (e.g., smith.ms)
and should include the title, abstract, text, acknowledgments, notes, and references. A
separate attachment labeled by the first author’s last name, dot, info (e.g., smith.info)
should list the title of the manuscript, name(s) of the authors, and complete informa-
tion for the contact author including both e-mail and regular mail addresses. A
maximum 50-word biographical note should be included for each author.



When manuscripts are accepted, authors will be asked to submit electronic or disk
versions, in camera-ready format, of all diagrams or tables. Obtaining permissions to
reprint previously published material is the responsibility of the author(s).

Manuscript Changes
The editors reserve the right to make minor editing changes without prior consult-
ation with the author(s). Authors will be contacted regarding any major editing or
revisions.

Languages of Publication
English and French.

Politique de la rédaction

Fondée en 1984, la Revue TESL du Canada est une revue avec comité de lecture
anonyme pour les enseignants, les formateurs d’enseignants, les étudiants des cycles
supérieurs et les chercheurs. La Revue TESL du Canada accepte les manuscrits inédits
portant sur l’enseignement et l’apprentissage des langues officielles; la formation
d’enseignants de langue seconde; et le maintien et le développement de langues
minoritaires, ancestrales et autochtones. 

Catégories de publications

Articles de fond. Les articles de cette catégorie proposent des arguments conceptuels,
théoriques ou empiriques, tous appuyés par la recherche courante. Les manuscrits ne
devraient pas, normalement, dépasser 7 000 mots sans compter les références. Un
résumé d’une longueur maximale de 100 mots doit accompagner le manuscrit. 

En classe. Dans cette section, les articles présentent des descriptions de techniques ou
d’activités d’enseignement dans un cadre théorique. Ces textes devraient fournir des
précisions sur les participants, le matériel et les démarches accompagnées de ré-
flexions de l’enseignant sur celles-ci. Les manuscrits ne devraient pas dépasser 3 500
mots sans compter les références.

Récits des tranchées. Cette nouvelle catégorie accueille des textes reposant sur des
situations en salle de classe, notamment celles qui remettent en question des convic-
tions implicites du domaine de l’enseignement de langue seconde. Les éditeurs pour-
raient solliciter des réponses de la part d’experts du domaine dans le but de favoriser
le dialogue. Les textes ne devraient pas dépasser 3 500 mots. 

Perspectives. Cette section est consacrée à quatre types d’articles : (a) la réaction des
lecteurs aux articles et aux comptes rendus qui ont paru dans la revue et, le cas
échéant, la réplique de l’auteur; (b) des opinions et des points de vue présentés sous
forme de comptes rendus, de chroniques, ou d’entrevues touchant des sujets d’actua-
lité; (c) les discours de séances plénières; et (d) des comptes rendus de livres d’in-
fluence touchant un domaine de la revue, rédigés à la lumière de la pédagogie et des
théories actuelles. Les textes soumis ne devraient pas dépasser 3 500 mots. 

Comptes rendus. La Revue TESL du Canada publie de brefs comptes rendus évaluatifs
visant les enseignants d’anglais langue seconde. Si vous désirez faire la critique d’un
des livres de la liste publiée à la fin de chaque numéro de la revue, contactez les
éditeurs.



Exigences de la présentation 

Les manuscrits qui ne respectent pas les exigences du manuel Publication Manual of the
American Psychological Association (5e édition) pourraient être retournés à l’auteur
pour modification avant d’être évalués. La revue accepte des articles d’auteurs dont
la langue maternelle n’est ni l’anglais, ni le français, mais exige que les idées soient
bien exprimées.

Soumission de manuscrits 

Une vérification de tous les manuscrits est effectuée pour s’assurer que l’identité de
l’auteur ou des auteurs n’y est pas révélée. Pour faciliter le processus d’examen,
veuillez envoyer votre manuscrit, soit par courriel comme pièce jointe à l’adresse
ci-dessus, soit sur une disquette à haute densité avec une copie imprimée à l’adresse
postale ci-dessus. Employez, de préférence, Microsoft Word pour Windows ou Ma-
cIntosh. Sur votre manuscrit, indiquez le nom de famille du premier auteur, suivi
d’un point et de ms (p.ex. tremblay.ms). Un titre, un résumé, vos remerciements, et
des notes et références bibliographiques devraient accompagner le manuscrit. Dans
un texte séparé et étiqueté ainsi : nom de famille du premier auteur suivi d’un point
et info (p.ex. tremblay.info), indiquez le titre du manuscrit, le nom de l’auteur ou des
auteurs et les coordonnées de l’auteur principal (y compris l’adresse électronique et
postale). Veuillez inclure des notes biographiques d’une longueur maximale de 50
mots pour chaque auteur. Aux auteurs de manuscrits acceptés on demandera une
version électronique ou sur disquette de tous leurs schémas et tableaux, prêts à
photographier. L’auteur est responsable d’obtenir la permission de faire réimprimer
des documents qui déjà été publiés.

Révision des manuscrits

Les éditeurs se réservent le droit d’apporter des corrections mineures aux manuscrits
sans consulter l’auteur au préalable. En cas de révisions ou de changements majeurs,
le ou les auteurs seront contactés. 

Langues de publication

Anglais et français
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A Word From the Editor

This is my last editorial. It has been a wonderful experience to edit the TESL
Canada Journal over the last few years, and I have learned a lot. I have made
many friends and look forward to forging a new friendship while assisting
the new editor, Dr. John Sivell from Brock University, in learning the ropes.

In particular, I have enjoyed working with several presidents of TESL
Canada, various configurations of the TESL Canada Board, getting to know
the authors of articles, working with my review board, and getting to know
Carol May.

In the last issue, when I had learned that Carol May would retire, I wrote
about how much the Journal would miss her, and how much I would miss
her. I suggested that anyone who wished to tell a story about Carol should
feel free to let me know. One of the members of the Board shared a story that
came from before she knew Carol May.

It was at a TESL Canada conference (Halifax? Regina?), and I was riding
the elevator with her and some other people. She was wearing a fitted
charcoal sweater with red stripes down the arms (or was it a red
sweater with charcoal stripes?). Because of the sweater, one of her
friends in the elevator was teasing her about being part of the Star Trek
cast. So to me, Carol has always been Carol May—crew member of the
Starship Enterprise.

It seems that she will be missed for more than what can best be described
as her futuristic abilities. To some in TESL Canada, including me, Carol was
like the ultimate “house mother” in the world’s biggest boarding school,
worrying about everyone and everything and making sure that we all got
tucked into bed at night.

As long as I have known Carol, she has been busy looking after
everyone and all the details pertaining to organizing meetings and
conferences for people from across Canada. Whether it be a lost student
at a national conference or a board member arriving to find that they
have no room, Carol always went out of her way to ensure that
everyone was looked after.

A recent example of this was at TESL Canada meetings in Calgary last
fall. Taxi drivers were getting lost finding the location of the student
housing in which we were staying. Carol spent the evening anxiously
pacing up and down the street watching for taxis circling the block with
passengers on board anxiously clutching a sheet of directions. Not until
she had waved them all down and everyone was accounted for did
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Carol call it a night! This is typical of the caring and dedication with
which she did her job. As Executive Director, she also had an amazing
ability to pay attention to all the little details that made such a big
difference to each of us, and we love her for it!

To others in TESL Canada, and I count myself in this number as well,
Carol was a good luck charm. As long as Carol was part of our team, we
really couldn’t lose!

It has always been Carol’s practice to bring good fortune to those
around her. Take, for instance, a golfing fundraiser for BC TEAL in
which I had the good fortune to be a member of the TESL Canada
foursome. Carol was the star of our group. No matter how she hit the
ball it would somehow land spectacularly in play. I remember a crucial
40-foot chip onto a green from the fairway performed brilliantly not
with the usual pitching wedge, but with a three wood. Then there was a
ricochet from a dead tree into a perfect fairway lie. I could go on and on,
but to come directly to the point, without her selfless and timely
infusion of good fortune, our group would have spent the day
wallowing in self pity, looking for balls and cursing our folly at having
taken up such a masochistic sport. Instead, we won the tournament!
Not only that, but we won most of the door prizes as well! It was
completely unfair, of course, for the other participants that all this good
fortune fell our way. But that’s just the way it has been for us when
Carol is around. She has been our lucky charm.

Carol is invariably described as “easy to get along with,” and someone
who is “always on the same wavelength” as the people she is talking to, and
yet I know as well that Carol could be “Executive Director tough” when the
situation warranted it. It was she I counted on to make good, hard, but right
decisions. In the words of our technical editor, she’s “a tough act for anyone
to follow.” Even Louise has written:

As the new Executive Director, or as an e-mail addressed me yesterday
(a full four months into the position), “The New Carol,” it is with great
trepidation that I attempt to fill those shoes. To that comment, all I can
say about Carol is that she has much bigger feet than me! No, really, a
good two sizes! I, of course, will attempt to fill them, but intend to do it
slowly—one shoe at a time. Let’s be realistic about this. In order for me
to perform at Carol’s caliber I am going to have to (a) keep my inbox
below 100 messages-every day! (b) learn to make vol-au-vent and
coquilles Saint-Jacques (yes, I had to look up both of those just to know
how to spell them) (c) make the perfect cup of tea at precisely 3 p.m.
every day, (d) remember only the nicest things about everyone, and (e)
most important, think everyone I work with is “my favourite person!”
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Thank you, Carol, for being the open, warm, and caring person you are.
And good luck in the shoe business!

The good news is that in the short time since Louise has taken over, she
has proven herself up to the task of being our Executive Director and perhaps
a good cook as well.

I wish for the new team the best of everything: A new President (unless
our current President can be persuaded to stay on), a new Executive Director,
a new Editor, a whole new perspective. The Journal is attracting numerous
manuscripts, many of which humble me by their excellence. The reviewers
are helpful, collegial, and rigorous. The TESL Canada Board is supportive
and facilitative. John, I hope that your time with the Journal proves to be as
wonderful as mine has been—I don’t see how it can be otherwise.

Signing off,
It has been a pleasure,

Sandie Kouritzin
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Un mot de l’éditrice

Cet éditorial est le dernier que j’écrirai pour la revue. J’ai énormément appré-
cié l’expérience d’être éditrice de la revue TESL Canada. Ces dernières années
m’ont beaucoup appris et je me suis liée d’amitié avec plusieurs personnes.
J’entreprends maintenant avec enthousiasme la tâche de montrer les ficelles
du métier au nouvel éditeur, Dr. John Sivell de Brock University.

Plus particulièrement, j’ai eu le plaisir de travailler avec plusieurs prési-
dents de TESL Canada et divers membres du TESL Canada Board; de rencon-
trer les auteurs d’articles; de travailler avec mon comité de révision; et de
connaître Carol May.

Dans le dernier numéro, ayant appris que Carol May prenait sa retraite,
j’ai indiqué à quel point la revue, et moi-même, allions regretter son absence.
J’y avais proposé que tous ceux qui voulaient raconter une anecdote au sujet
de Carol m’en fasse part. Une des membres du conseil a partagé le texte
suivant qui évoque un incident ayant eu lieu avant qu’elle connaisse Carol
May.

C’était à une conférence TESL Canada (à Halifax? à Regina?) et j’étais
dans l’ascenseur avec elle et quelques autres personnes. Elle portait un
chandail moulant gris avec des bandes rouges le long des bras (ou
était-ce un chandail rouge avec des bandes grises?). À cause de son
chandail, un de ses amis la taquinait en disant qu’elle faisait partie de la
distribution de Star Trek. Pour moi alors, Carol a toujours été Carol 
May – membre de l’équipage de la Starship Enterprise.

Il me semble qu’elle nous manquera pour des raisons qui vont au-delà de
ce que l’on pourrait appeler ses habiletés extraterrestres. Pour certaines per-
sonnes de TESL Canada, dont moi-même, Carol représentait la «matrone»
par excellence, à l’oeuvre dans la plus grande école résidentielle du monde,
se faisant du souci pour tout et pour tous et s’affairant à border chacun le
soir.

Depuis que je connais Carol, elle s’occupe de tout le monde et de tous
les détails relatifs à l’organisation de réunions et de conférences pour
des gens de partout au Canada. Carol se donnait toujours du mal pour
aider les gens, que ça soit un étudiant perdu lors d’une conférence ou
un membre du conseil en voyage d’affaires qui se retrouvait sans
logement.

Les réunions de TESL Canada à Calgary l’automne dernier en
fournissent un exemple récent. Pendant que les chauffeurs de taxi
cherchaient en vain les résidences pour étudiants où on logeait, Carol a
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fait les 400 pas dans la rue, aux aguets pour des taxis qui faisaient le
tour du quartier avec leurs passagers nerveux. Elle n’a pas abandonné
son poste avant de s’être assurée que chacun se soit rendu à destination!
Ce geste est typique des soins et du dévouement qu’elle apportait à son
travail. De plus, en tant que directrice administrative, elle faisait preuve
d’une étonnante capacité de s’occuper de toutes les particularités qui
comptaient tellement pour chacun de nous, et nous lui témoignons
notre affection pour son travail méticuleux!

Pour d’autres à TESL Canada, et je suis parmi ces nombres, Carol était un
porte-bonheur. Tant qu’elle était de la partie, nous ne pouvions pas perdre!

Carol a toujours porté chance à son entourage. Par exemple, lors d’une
partie de golf, activité de financement pour BC TEAL, j’ai eu l’heur de
faire partie de l’équipe de TESL Canada. Carol était l’étoile de notre
quatuor. Peu importe son élan, sa balle demeurait toujours en jeu. Je me
souviens d’un coup d’approche-retenue de 40 pieds à partir de l’allée
jusqu’au vert qu’elle a brillamment exécuté, pas avec le cocheur d’allée
habituel mais avec un bois 3. Pour ne rien dire de la balle qui a ricoché
d’un arbre mort pour atterrir dans l’allée, juste où il le fallait. Je pourrais
en dire plus long, mais pour résumer, sans son apport opportun et
désintéressé de bonne chance, nous aurions passé la journée à nous
apitoyer sur nous-mêmes, recherchant nos balles et maudissant notre
décision de pratiquer un sport aussi masochiste. Au contraire, nous
avons remporté le tournoi! Et la plupart des prix de présence aussi! Ce
n’était pas juste vis-à-vis des autres participants, évidemment, mais c’est
comme ça que les choses se passaient quand Carol était là. Elle a été
notre porte-bonheur. 

On décrit toujours Carol comme étant «facile à vivre» et toujours «sur la
même longueur d’onde» que ceux et celles avec qui elle parlait. Pourtant, je
sais qu’elle pouvait être ferme et stricte dans son rôle de directrice adminis-
trative quand la situation le justifiait. C’est sur elle que je comptais pour
trancher des décisions avec justesse. Pour citer notre réviseure technique, «ce
sera difficile de faire mieux» Même Louise a écrit:

En tant que nouvelle directrice administrative, ou, pour citer l’auteur
d’un courriel que j’ai reçu hier (alors que ça fait quatre bons mois que
j’occupe mon poste) «la nouvelle Carol», c’est avec une vive inquiétude
que je tente de suivre ses pas. D’ailleurs, Carol a de bien plus gros pieds
que les miens! Sans blague, elle chausse deux pointures au-dessus de
moi! J’essaierai, bien évidemment, de la suivre, mais lentement, un pas à
la fois. Soyons réalistes : pour performer au même niveau que Carol, il
faudrait que (a) je m’organise pour recevoir moins de 100 courriels – par
jour !, (b) j’apprenne à faire des vol-au-vent et des coquilles
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Saint-Jacques (c) je prépare une tasse de thé parfaite précisément à 15 h
chaque jour, (d) je ne me souvienne que des qualités de tout le monde,
et (e) plus important encore, je trouve que chaque personne avec qui je
travaille est «mon âme soeur». Merci, Carol, d’être si ouverte,
chaleureuse et compatissante. Et bonne chance dans l’industrie de la
chaussure!

L’avenir est prometteur : dans les quelques mois depuis qu’elle occupe
son poste, Louise s’est avérée être à la hauteur de la tâche et, de surcroît,
bonne cuisinière.

J’offre mes meilleurs voeux à la nouvelle équipe: un nouveau président (à
moins de réussir à convaincre la présidente actuelle de rester), une nouvelle
directrice administrative, un nouvel éditeur et une toute nouvelle perspec-
tive. La Revue attire de nombreux manuscrits dont plusieurs sont d’une
qualité exceptionnelle. Les examinateurs offrent des critiques constructives
et rigoureuses. Le TESL Canada Board offre un précieux appui et présente un
style de gestion propice à la facilitation. John, j’espère que ton mandat avec la
revue sera aussi agréable que le mien l’a été – je vois mal comment il pourrait
être autrement. 

Au revoir,

Sandie Kouritzin

vi SANDRA KOURITZIN



Well, the time has come to say goodbye to our wonderful editor Sandie
Kouritzin. This is the last issue of TESL Canada Journal for Sandie as
Journal Editor. I would like to take this opportunity to thank Sandie for
her immense contribution, skills, and time not only to the journal, but
also to TESL Canada.

Sandie has served TESL Canada, and more specifically the TESL Canada
Journal, with dedication and professionalism. She has gone above and
beyond the call and has cared for the journal, the quality of the
publications, and the reputation of this organization as though they
were irreplaceable treasures. TESL Canada will always be indebted to
her. Although Sandie will be stepping down as Editor, her commitment
to the profession and TESL Canada can be witnessed by the fact that
she has agreed to stay on to assist the incoming editor through the
transition.

Clearly no journal could exist without all those who contribute articles
and time for reviewing, but even more so without the leadership and
guidance of the Editor. TESL Canada has experienced the good fortune
of having had such individuals at the helm for past, present, and now
future publications. So as we say goodbye to Sandie and wish her well,
we also welcome John Sivell, who will be taking on this challenge as
Editor of the TESL Canada Journal.

On behalf of the membership, the Board, and the learners whom we
serve, I take this opportunity to thank you, Sandie and wish you all the
best for the future. You are and always will be one of a kind, and we
are lucky to have had this time with you.

Shailja Verma
President
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